
عب��اس عراقچ��ی، نف��ر دوم تی��م 
مذاک��رات  در  ای��ران  مذاکره کنن��ده 
هس��ته ای ک��ه از س��وی محمدجواد 
ظریف، رئی��س کمیته پیگیری برجام 
شده است بالاخره به ماجرای سفر نیکی 
هیلی، نماینده آمریکا در سازمان ملل به 
وین و دیدارش با آمانو و همینطور ادعا 
و اظه��ارات او پس از این دیدار واکنش 

نشان داد.
به گزارش »وط��ن امروز«، واکنش 
عراقچ��ی البت��ه صرفا اب��راز تعجب و 
شگفتی و تاحدودی تکرار همان نکات 
مندرج در بیانیه های نمایندگان ایران 
در س��ازمان مل��ل و آژانس بین المللی 
انرژی اتمی ب��ود. البته عراقچی درباره 
ادعای هیلی مبنی بر وجود مراکز اعلام 
نش��ده نظامی گفت ای��ن مراکز وجود 
خارج��ی ن��دارد و قبلا آژان��س به این 
موارد رس��یدگی کرده و در گزارش��ات 
خود به سلامت برنامه هسته ای ایران در 

گذشته شهادت داده است. بهرام قاسمی، سخنگوی 
وزارت ام��ور خارجه نیز دی��روز درباره اظهارات هیلی 
اظهارنظر کرد و اقدام س��فیر آمریکا در س��فر به وین 
را »مذبوحانه« دانس��ت. قاس��می در ادامه گفت این 
اقدام��ات آمریکا تاثیری بر آژانس نخواهد گذاش��ت. 
ابراز امیدواری سخنگوی وزارت امور خارجه نسبت به 
حفظ هویت و استقلال آژانس بین المللی انرژی اتمی 
در حالی است که ماجرای خلف وعده محمد البرادعی، 
مدیرکل سابق آژانس پس از توافق سعدآباد به عنوان 
ی��ک نمون��ه بدعهدی آژان��س و س��اده لوحی دولت 
اصلاحات در تاریخ دیپلماس��ی ایران ثبت شده است. 
نکته دیگر س��کوت آمانو در قبال مذاکرات با س��فیر 
آمریکا در سازمان ملل و نیز اظهارات هیلی پس از این 
دیدار است. با وجود ادعاهای هیلی درباره رضایتش از 
اظهارات آمانو و همچنین تاکیدش بر ضرورت بازرسی 
از مراکز نظامی ایران، مدیرکل آژانس همچنان سکوت 
کرده است. س��کوتی که قاعدتا نمی تواند یک نشانه 
خوب برای عوامل به بار آمدن برجام برای ایران باشد. 
شاید همین نگرانی ها نس��بت به رفتار آژانس در 
قبال نقش��ه دونالد ترامپ بوده که روس ها را ترغیب 
ک��رده به فکر برگزاری جلس��ه وزرای خارجه 1+5 با 
حضور نمایندگان آژانس باش��ند. اما در ایران عباس 
عراقچی می گوید نس��بت به اظه��ارات نیکی هیلی 
درب��اره س��فر به وین و دی��دار با آمان��و تعجب کرده 
است. عرا قچی که با خبرگزاری صدا و سیما گفت وگو 
می ک��رد، درباره اظه��ارات اخیر نماین��ده آمریکا در 
س��ازمان ملل و ملاقاتش با یوکیا آمانو بیان داش��ت: 
شنیدن صحبت های اینچنینی از نماینده آمریکا در 
س��ازمان ملل وا قعا عجیب اس��ت، چرا که به آسانی 
اعتبار گزارش های آژانس را زیر س��وال می برد. معاون 

حقوق��ی وزارت ام��ور خارجه به اعتب��ار گزارش های 
آژانس اش��اره کرد و گفت: س��فیر آمریکا در سازمان 
ملل اعتبار گزارش های آژان��س را درباره ایران منوط 
به میزان دسترسی ها در کشورمان می داند که این امر 
د خالت مستقیم و آشکار در کار آژانس و تلاش برای 
فشار آوردن به آن است؛ مضاف بر اینکه اصل استقلال 
آژانس را زیر سوال می برد. وی گفت: من فکر می کنم 
ادعاهای مطرح شده به صورت کامل عملکرد آژانس 
را در سطوح بین المللی و نسبت به تمام کشورها زیر 
س��وال می برد، اینکه گزارش ه��ا را در صورتی معتبر 
می دانند که فلان کار صورت گرفته باش��د قطعا زیر 
اینکه  سوال بردن فعالیت های آژانس است؛ مضاف بر
پیش از سفر به وین هم مدعی این امر شده بودند که 
هدف شان فشار به آژانس است که این موضوع هم به 
طور کامل با اصل استقلال،  بی طرفی و حرفه ای گری 
آژانس در تناقض است. عراقچی به نامه  ظریف به یوکیا 
آمانو اشاره کرد و گفت: در نامه دکتر ظریف و به دنبال 
آن دکتر صالحی، هش��دارهای لازم داده شد که هیچ 
فشار جانبی به عملکرد آژانس خدشه وارد نکند و آمانو 
از این موضوع مراقبت کند، بنابراین این قبیل اظهارات 
قطعا مردود است چرا که آژانس دسترسی های مورد 
نظر خود را داش��ته و عملکردش درباره ایران واضح و 
روشن بوده، ضمن اینکه گزارش های ارائه شده بیانگر 
این مطلب اس��ت. معاون حقوقی وزارت امور خارجه 
تصریح ک��رد: 7 گزارش آژانس که به تایید رس��یده 
حکایت از این امر دارد که ایران به طور کامل به برجام 
پایبند بوده است. وی تاکید کرد: اگر کشوری بخواهد 
با ادعاهای مغرضانه و بر پایه اغراض سیاسی خود، کل 
آژان��س و گزارش های آن را زیر س��وال ببرد و مدعی 
شود ما با شرط، اعتبار آژانس و گزارش هایش را قبول 

می کنیم، قطعا مردود است و از نظر جامعه بین المللی 
هم مقبولیت ندارد، لذا ما هم این موضوع را در شورای 
حکام بع��دی آژانس مطرح خواهیم ک��رد و خواهان 
رسیدگی به آن خواهیم شد. عراقچی یادآور شد: ابهام 
بس��یار خنده داری وج��ود دارد که نماینده آمریکا در 
سازمان ملل که موقعیتی رسمی دارد بیاید و عملکرد 
سازمان شناخته  شده ای مانند آژانس انرژی اتمی را زیر 
س��وال ببرد و ادعاهایی را مطرح کند که عدم صحت 
و کذب بودن آن، قبلا توس��ط آژانس به اثبات رسیده 
است. معاون حقوقی وزارت امور خارجه درباره پنهان 
بودن سایت های غیرهسته ای ایران نیز بیان داشت: این 
مساله اتهاماتی بوده که در قالب پرونده پی ام دی نمود 
پیدا کرده بود و در گذش��ته وجود داش��ته اما بعد از 
مذاکرات هسته ای و برجام مشخص شد صحت ندارد 
و سایت های اعلام نشده غیرقانونی، به هیچ وجه وجود 
ندارد چرا که همه آنها توس��ط آژانس بررسی شده و 

کذب بودن ادعاها و اتهامات به اثبات رسیده است.
قاسمی، دوپهلو! ■

بهرام قاسمی، سخنگوی وزارت امور خارجه دیروز 
گفت نسبت به پایبندی آژانس به تعهداتش در قبال 
برجام امیدوار است. او البته درباره زیاده خواهی آمریکا 
درباره بازرس��ی از مراکز نظامی ایران موضعی دوپهلو 
گرفت. در حالی که انتظار می رفت سخنگوی وزارت 
امور خارجه اعلام کند ایران اجازه طرح مسائل تکراری 
و تمام ش��ده در پی ام دی و بازرس��ی از مراکز نظامی 
خود را نخواهد داد، قاسمی در موضعی دوپهلو گفت 
ایران اجازه بازرس��ی از حوزه های منع شده در برجام 

را نخواهد داد! 
قاس��می گفت: هیچگونه اج��ازه ای را به دیگران 
برای ورود به حوزه های منع شده در تفاهمات برجام 

نمی دهیم و بازرس��ی های آژانس قطعاً 
در چارچ��وب سیاس��ت های داخل��ی 
خودمان انجام خواهد شد. بهرام قاسمی 
ب��ا تأکید ب��ر دفاع آژان��س بین المللی 
انرژی اتمی از اس��تقلال و جایگاه این 
نه��اد بین الملل��ی برابر خواس��ته های 
غیرمنطق��ی و غیرواقع بینان��ه آمریکا 
گفت: مطمئن هستیم آنان نمی توانند 
خواسته های ش��ان را تحمی��ل کنند، 
اگرچ��ه هش��دارهای لازم را به آژانس 
داده و توصیه های لازم را کرده ایم و در 
آینده هم این رویه را ادامه خواهیم داد. 
وی افزود: با ویژگی هایی که ما از آژانس 
می شناس��یم و کاری که ای��ن نهاد به 
عنوان کار حرفه ای و تخصصی باید انجام 
دهد و از جایگاه بین المللی اش دفاع کند 
این فشارها و تلاش ها مذبوحانه خواهد 
بود و نمی توانند بر آژانس تأثیر بگذارند. 
قاسمی گفت: با این حال با خردمندی 
مسؤولان و پیش بینی هایی که داشتیم 
قبل از سفر نماینده آمریکا به وین، وزیر امور خارجه و 
رئیس سازمان انرژی اتمی در نامه هایی به آقای آمانو، 
وی را آگاه کردند و هش��دارهای لازم درباره فشارها و 
اقداماتی که ممکن است از جانب برخی آمریکایی ها 
اعمال ش��ود، اطلاع رسانی ش��د و این رصد و دقت ما 

همچنان ادامه خواهد داشت.
بهانه جدید برای مذاکرات جدید ■

روس ه��ا می گویند باید درب��اره اقدامات جدید 
آمریکایی ها علیه برجام جلس��ه 1+5 برگزار شود. از 
سوی دیگر علی اکبر صالحی هم گفته است احتمال 
دارد محمدج��واد ظری��ف برای برگزاری جلس��ه با 
وزرای خارجه 1+5 پیشنهادی مطرح کند. بر اساس 
گزارش منابع خبری، روسیه در تلاش است جهت 
حل وفصل اوضاع پیرامون ای��ران، برگزاری اجلاس 
گروه 1+5 را درخواس��ت کند. ایگور ماروزف، عضو 
کمیسیون بین الملل ش��ورای فدراسیون روسیه با 
اعلام این خبر گف��ت: به دلیل وجود گروه میانجی 
1+5 ، طرفین بر س��ر برجام به توافق رس��یدند و به 
نظر من برگزاری این نشست در شرایط کنونی لازم 
اس��ت. این مقام روس تاکید کرد: باید از نمایندگان 
آژانس بین المللی انرژی اتمی نیز دعوت به عمل آید 
تا در این نشس��ت بار دیگر  تایید کنند ایران بدون 
قید و ش��رط به توافقنامه هسته ای پایبند بوده و به 
مف��اد آن عمل می کند. علی اکب��ر صالحی، رئیس 
س��ازمان انرژی اتمی نیز دیروز در رابطه با احتمال 
برگزاری نشست وزیران خارجه ایران و 1+5 درباره 
برج��ام در حاش��یه مجمع عمومی س��ازمان ملل، 
گف��ت: تا جایی که با آقای ظریف صحبت داش��تم 
احس��اس من این اس��ت که احتم��الا آقای ظریف 
درباره برگزاری چنین نشس��تی اقدام خواهند کرد.

سیاسی 0 2

روحانی: از تهدیدات و توطئه های 
خارجی باکی نداریم

رئیس جمه��ور گف��ت:  م��ا از تهدی��دات و 
توطئه های خارجی باکی نداریم، چرا که عدم 
ه��راس از بیگانگان را از ام��ام)ره( آموخته ایم. 
حس��ن روحان��ی در مراس��م تجدی��د میثاق 
دول��ت دوازدهم ب��ا آرمان های ام��ام راحل در 
مرق��د بنیانگذار کبیر انقلاب اس��لامی، ضمن 
گرامیداش��ت یاد امام راحل و شهیدان رجایی 
و باهن��ر و هفته دولت گفت: دولت دوازدهم با 
تجربه، امید بیشتر و اراده ای مستحکم تر برای 
انجام مطالبات مردم آماده اس��ت. وی با تأکید 
بر اینکه م��ا از تهدیدات و توطئه های خارجی 
باکی نداریم، چرا ک��ه عدم هراس از بیگانگان 
را از ام��ام)ره( آموخته ایم، گفت: امام در جنگ 
8 س��اله ای که همه قدرت ها از متجاوزان علیه 
ایران حمایت می کردند، خم به ابرو نیاورد و به 
ما آموخت چگونه یک ملت با اراده ای مستحکم 
می تواند در برابر انواع توطئه ها ایستادگی کند. 
وی اظه��ار امیدواری کرد دول��ت دوازدهم در 
کنار حمایت ها و حضور مردم در صحنه بتواند 
مش��کلات بزرگی را که پیش روست، از میان 

بردارد.

حضور کاندیداهای ریاست جمهوری 
در شورای مرکزی جبهه مردمی

رئیس ش��ورای مرک��زی جبه��ه مردمی 
نیروهای انقلاب اس��لامی )جمنا(، از بازنگری 
و ارتق��ای س��اختار ای��ن جبه��ه خب��ر داد. 
حجت الاسلام محمدحس��ن رحیمیان درباره 
تغییره��ای احتمالی جبهه مردمی اظهار کرد: 
قطعا در ساختار، س��ازمان و فعالیت هایی که 
این جبهه پیش از انتخابات انجام داده به دنبال 
بازنگری و ارتقای س��اختار هستیم. وی با بیان 
اینکه ضرورت دارد اصلاحاتی در ساختار جبهه 
مردمی صورت گیرد، افزود: فش��ردگی زمان و 
تشکیل جبهه در زمان نزدیک به انتخابات باعث 
عجله  در تبیین ساختار شد و امروز باید با توجه 
به تجربیاتی که به دس��ت آمده بازنگری هایی 
در بخش ه��ای مختلف فعالیت و ش��یوه ها و 
برنامه ها صورت گیرد. رحیمیان در پاس��خ به 
سوال دیگری مبنی بر اینکه گفته شده برخی 
چهره های برجس��ته سیاس��ی از جمله برخی 
کاندیداهای انتخابات ریاست جمهوری دوازدهم 
در شورای مرکزی جبهه مردمی حضور خواهند 
داش��ت، بیان ک��رد: در دوره قب��ل صلاح نبود 
کسانی که نام شان به عنوان کاندیدای انتخابات 
ریاست جمهوری مطرح شده در شورای مرکزی 
یا هیات رئیسه باش��ند. رئیس شورای مرکزی 
جبهه مردمی اف��زود: ممکن بود با این حضور 
برخی احساس کنند نوعی تبعیض میان سایر 
اعض��ا با این افراد وجود دارد بنابراین زمانی که 
اسامی نهایی نامزدهای جبهه مردمی اعلام شد 
برخی از آنها که عضو هیات رئیس��ه یا شورای 
مرکزی بودند از لیس��ت حذف شدند. طبیعی 
است بعد از انتخابات برخی از این افراد که بعضا 
با آنها صحبت هم ش��ده وارد تشکیلات جبهه 
شوند که این کار باعث می شود جبهه مردمی 

از وزن بیشتری برخوردار شود.

نظارت بر انتخابات شوراها
به شورای نگهبان واگذار می شود؟

رئیس هی��ات نظ��ارت بر پنجمی��ن دوره 
انتخابات ش��وراها در کشور از تشکیل تیمی در 
کمیسیون ش��وراها برای تغییر در نحوه نظارت 
بر انتخابات ش��وراها خب��ر داد و گفت به دنبال 
تهی��ه طرحی هس��تیم تا نظارت ب��ر انتخابات 
شوراها به عهده ش��ورای نگهبان باشد. محمد 
 محمودی شاه نش��ین در گفت وگ��و ب��ا ایس��نا
اظهار داش��ت: بعد از برگزاری انتخابات شوراها 
انتقاداتی درباره نحوه نظارت بر انتخابات مطرح 
شد با این استدلال که باید گروهی سازمان یافته 
کار نظارت را برعهده گیرد نه اینکه گروهی ظرف 
5 ماه وارد پروسه انتخابات شده و بعد از آن کار 
تا ۴ س��ال بعد منفک شود. وی افزود: برهمین 
اساس پیشنهادی درباره تشکیل دبیرخانه دائمی 
در مجلس ی��ا واگذاری امر نظارت به ش��ورای 
نگهبان مطرح است تا افرادی با پیشینه کاری و به 
صورت دائمی به کار نظارت بر انتخابات بپردازند. 
طبیعتا در این راه اس��تفاده از تجربیات شورای 
نگهبان بسیار راهگش��ا است. عضو کمیسیون 
شوراها ادامه داد: در همین راستا تیمی با حضور 
نماینده شورای نگهبان، مرکز پژوهش ها، وزارت 
کشور و نمایندگان عالی استان ها در کمیسیون 
شوراها تشکیل شده تا درباره تغییر نحوه نظارت 
بر انتخابات شوراها تصمیم گیری شود. اکنون در 
حال تهیه پیش نویسی برای این کار هستیم تا در 
نهایت به صورت لایحه از سوی دولت به مجلس 

ارائه شود.

هیچ مقامی حق بازدید از مراکز 
نظامی ایران را ندارد

مش��اور عالی نظامی فرماندهی معظم کل 
قوا گفت: هیچ مقام��ی نه خارجی، نه داخلی 
و نه حتی مقامات نیروهای مسلح غیرمرتبط، 
جز با اجازه رهبری حق بازدید از مراکز نظامی 
ایران را ندارند. س��ردار سرلش��کر سیدحسن 
فیروزآبادی با اش��اره به جوس��ازی های اخیر 
غربی ها بویژه آمریکا درب��اره اینکه ایران باید 
اج��ازه بازدید از مراکز نظام��ی خود را بدهد، 
اظهار داشت: نیکی  هیلی، نماینده آمریکا در 
س��ازمان ملل مأمور فتنه جدید است و دروغ 
می گوی��د. برجام اجازه بازدید از مراکز نظامی 
را نمی ده��د. سرلش��کر فیروزآب��ادی تاکید 
کرد: در جمهوری اس��لامی ایران جز با اجازه 
فرمانده��ی کل قوا هیچ مقام��ی نه خارجی، 
نه داخلی و نه حتی مقامات نیروهای مس��لح 
غیرمرتبط حق بازدی��د از مراکز نظامی ایران 
را ندارند. وی با بیان اینکه آمریکا بهتر اس��ت 
فتنه انگیزی جدید را کنار بگذارد، گفت: ترامپ 
با این خیمه شب بازی ها می خواهد توجه دنیا را 
از درگیری های نژادپرستی در آمریکا منحرف 
کند ام��ا در ای��ن فتنه انگیزی نیز شکس��ت 

خواهند خورد.

آزادسازی »تلعفر« یعنی پایان 
داعش در عراق باثبات و امن

دس��تیار ویژه رئیس مجلس 
تاکید  بین المل��ل  ام��ور  در 
»تلعفر«  آزادس��ازی  ک��رد: 
یعنی پای��ان داعش در عراق 
باثبات و امن. به گزارش مهر، 
حس��ین امیرعبداللهیان، دستیار ویژه رئیس 
مجلس در امور بین الملل پیامی را به مناسبت 
آزادی تلعفر عراق منتشر کرد. وی در پیامش 

آورده است:
»پیروزی مردم، مرجعیت، دولت، نیروهای 
مس��لح و حشدالش��عبی عراق در آزادسازی 
تلعفر مبارک باد. آزادسازی تلعفر یعنی »پایان 

داعش« در عراق باثبات و امن«.

ادعای جدید نتانیاهو؛ ایران دنبال 
آغاز جنگ علیه اسرائیل است

نخس��ت وزیر رژیم صهیونیستی مدعی شد 
ای��ران نیروهایش را در مناطقی از س��وریه که 
از وجود تروریس��ت های داعش پاکسازی شده، 
مستقر می کند و به دنبال آغاز جنگ علیه این 
رژیم است. به گزارش فارس، بنیامین نتانیاهو 
در جدیدترین اظهارات خود مدعی شد ایران به 
دنبال جنگ با این رژیم است و با همین هدف، 
نیروهایش را در مناطقی از سوریه که از وجود 
تروریس��ت های داعش پاکسازی شده، مستقر 
می کند. نتانیاهو به کانال 20 این رژیم گفت: در 
هفته های اخیر وضعیت خاورمیانه تغییر کرده به 
نحوی که احتمال پیروزی بین المللی بر داعش 
در سوریه بسیار بیشتر شده است. وی در ادامه 
مدعی شد: این موضوع، هم خوب و هم بد است؛ 
بد بودنش به خاطر آن است که ایران به صورت 
حساب ش��ده در حال مستقر کردن نیروهایش 
در مناطقی اس��ت که داعش آنجا را ترک کرده 
است. نتانیاهو سپس ادعا کرد : ایران این حقیقت 
را پنهان نمی کند که دنبال اس��تقرار نیروهای 
زمینی، دریایی و هوایی در این مناطق است و از 
جمله اهداف این اقدام، آغاز جنگ علیه اسرائیل 
است؛ این امر ما و کل منطقه را تهدید  می کند.

تیم اقتصادی دولت دوازدهم
از دولت قبل ضعیف تر است

دانش��گاه  اقتص��اد  اس��تاد 
ام��ام صادق)ع( با اش��اره به 
شده  ایجاد  ناهماهنگی های 
در تی��م اقتص��ادی دول��ت 
دوازدهم با ایجاد معاونت های 
اقتص��ادی مختلف گفت تیم اقتصادی دولت، 
ضعیف تر از گذشته است. حجت الله عبدالملکی 
در گفت وگو با راه دانا، اف��زود: افزودن افراد و 
نهاد ه��ای جدید به تیم اقتصادی دولت بدون 
ایجاد هماهنگی میان آنها نه تنها مش��کلی را 
حل نمی کند بلکه می تواند مشکل آفرین نیز 
باشد؛ در این صورت هر کدام از افراد و نهاد ها 
برای خود سازی می زنند و اختلافات زیادی را 
میان آنها ایجاد می کند. استاد اقتصاد دانشگاه 
امام ص��ادق )ع( با بیان اینک��ه تیم اقتصادی 
دولت ضعیف تر از گذش��ته شده است، گفت: 
آنچه امروز با این دست انتصاب ها درمی یابیم 
این اس��ت که تیم اقتصادی دولت نس��بت به 
گذشته بسیار ضعیف شده است و قابل مقایسه 

با دولت یازدهم نیست.

واکنش عراقچی رئیس کمیته پیگیری برجام به سخنان نیکی هیلی درباره بازرسی از مراکز نظامی ایران پس از دیدار با آمانو:اخبار

عراقچی: واقعاً عجیبه!
دیپلماسی
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ب��ه  ظری��ف  نام��ه  کن��ار  در 
یوکی��ا آمانو، مدی��ر کل آژانس 
بین المللی انرژی اتمی در رابطه با س��فر نیکی 
هیلی، نماینده آمریکا در س��ازمان ملل متحد، 
علی اکبر صالحی، رئیس س��ازمان انرژی اتمی 
کش��ورمان نام��ه ای خطاب ب��ه آمانو نوش��ته 
اس��ت که البته این نامه کمتر رس��انه ای ش��د 
و هیچ اش��اره ای نیز به مفاد آن نش��ده اس��ت. 
»وطن ام��روز« در این باره با به��روز کمالوندی، 
 س��خنگوی س��ازمان ان��رژی اتم��ی گفت وگو

کرده است.
***

 روایت برخی خبرگزاری ه�ا از اظهارات آقای 
صالحی این ش�ائبه را به وجود آورده که ایشان 
گفته اند در ش�ورای نظ�ارت بر برج�ام  درباره 
بازرس�ی از مراکز نظامی ایران بررس�ی صورت 

خواهد گرفت؛ این مسأله صحت دارد؟
بنده با آقای صالحی صحبت کردم. ایش��ان 
گفتند در جمع خبرنگاران گفتم »هیات نظارت 

بر برجام مسؤول نوع اقدامات متقابل و متناسب 
با رفتار طرف مقابل است و هیچ صحبتی راجع 

به س��فر خانم هیل��ی نکردم و 
اظهارنظری نداش��تم. مسؤول 
آق��ای  دیپلماس��ی  اقدام��ات 
ظری��ف اس��ت ک��ه اقدامات 
متناس��ب درباره س��فر خانم 

هیلی را به موق��ع انجام دادند. 
بنده درباره س��ایت های نظامی 

جوابی ن��دادم و به صورت کلی و نه 
در پاس��خ به بحث سوال مربوط به 

سایت نظامی گفتم دولت جدید 
آمری��کا با ش��یوه های گوناگون 
درصدد انجام کارهای ایذایی و 

آشفته کردن فضاست«.

 آقای عراقچی شنبه ش�ب از نامه ن�گاری آقای 
صالحی خبر دادند؛ این نامه در ارتباط با سفر خانم 

هیلی به وین، خطاب به آقای آمانو نوشته شد؟
بله! آقای صالح��ی هم به آقای آمانو نامه 
نوش��تند. ای��ن نامه تقریبا همزم��ان با نامه 
وزارت امور خارجه ارس��ال ش��د اما ادبیات 
ای��ن دو نامه متفاوت و هر کدام در حوزه ای 

متفاوت بود.
 مفاد نامه در زمینه مسائل فنی و 

حفظ اسرار بوده است؟
ببینید! در این نامه به طور 
کلی اشاره شده که در فضای 
کنونی، آژانس انرژی اتمی با 
توجه به مسؤولیت هایی که 
دارد، بای��د بی طرف باش��د. 

همچنین به تحرکات هیات حاکمه جدید آمریکا 
علیه برجام اشاره و به آژانس در این باره  هشدار 

داده شده است.
 آژانس انرژی اتمی سابقه یک بدعهدی در زمان 
آقای البرادعی و بعد از مذاکرات سعدآباد را دارد. 
ب�ا توجه به رفت�ار و عملکرد آژان�س این نگرانی 
همچنان وجود دارد؛ شاید به خاطر آن سابقه است 
که نگرانی برای آقای صالحی به وجود آمده است؟

درس��ت است! وقتی یک مقام آمریکایی مدام 
علیه برجام صحبت می کند و آن را بدترین قرارداد 
تاری��خ می داند و دنب��ال بهانه های��ی برای نقض 
تعهدات خودش است و به وین سفر و با مسؤولان 
آژانس دیدار می کن��د، این دیدار می تواند مفهوم 
نگران کننده ای برای ایران داشته باشد. به همین 
دلیل باید هشدارهایی به آژانس در این زمینه داده 

می شد که داده شد.
 یعنی ما نسبت به رفتار آژانس نگرانیم؟

بله! بالاخره نگران این هستیم که آژانس تحت 
تاثیر اقدامات ایذایی و فشارها قرار گیرد.

نیروهای مسلح  حقوق مردادماه 
ب��ه دلیل اصرار عجیب س��ازمان 
برنام��ه و بودجه در اس��تفاده از ردی��ف اعتبارات 
دفاع��ی به جای ردیف پرداخ��ت حقوق، با تاخیر 
یک هفته ای و کاهش چش��مگیر پرداخت شد. به 
گزارش »وطن امروز« طی چند روز گذشته برخی 
شبکه های اجتماعی از تاخیر در پرداخت حقوق و 
کاهش معنادار رقم دریافتی پرسنل نیروهای مسلح 
خب��ر دادند. در این بین برخی کانال های تلگرامی 
معان��د تلاش کردند تاخیر و کاهش حقوق را تنها 
ب��ه یک مجموعه نظامی منحصر کنند و از فضای 
ایجاد ش��ده، سوءاس��تفاده کنند. دی��روز اما یک 
عضو هیات رئیسه مجلس به تشریح چرایی تاخیر 
در پرداخت حقوق تمام پرس��نل نیروهای مسلح 
پرداخ��ت و تاکید کرد تاخیر در پرداخت و کاهش 
میزان دریافتی تنها مختص به یک نهاد خاص نبوده 
و تمام پرسنل نیروهای مسلح با این مشکل مواجه 
ش��دند. احمد امیرآبادی، نماینده مردم قم و عضو 
هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با 
فارس، با اشاره به پرداخت با تأخیر حقوق مردادماه 

نیروهای مس��لح اعم از س��پاه، ارتش و س��تادکل 
نیروهای مس��لح، اظهار داش��ت: متأسفانه حقوق 
مردادماه پرسنل نیروهای مسلح یعنی ارتش، سپاه 
 و ستادکل نیروهای مسلح پس از 7 - 6 روز تأخیر
5 ش��هریورماه)دیروز( پرداخت ش��د، آن هم تنها 

حقوق 23 روز از مردادماه پرداخت شده است.
وی افزود: بنده با س��تادکل نیروهای مسلح و 
سازمان برنامه و بودجه هم در این زمینه صحبت 
کردم، اختلافی در بحث نحوه واگذاری اعتبارات 
بین نیروهای مس��لح و دولت وجود دارد، سازمان 
برنامه و بودجه گفته است از همین اعتبارات بنیه 
دفاع��ی حقوق ها را پرداخت کنید اما مس��ؤولان 
نیروهای مسلح گفته اند تخصیص اعتبارات بنیه 
دفاع��ی و ردیف های بودجه آن جداس��ت، ردیف 
حقوق ه��ا ه��م جداس��ت، دولت باید حق��وق را 
کامل پرداخت کند ولی مسؤولان سازمان برنامه 

و بودج��ه هم قب��ول نکرده و پرداخ��ت نکردند. 
این عضو هیات رئیس��ه مجلس تصریح کرد: بنده 
واقعاً متأس��فم، در همه جای دنیا معمولاً حقوق 
نیروهای مس��لح نخس��تین س��ازمانی است که 
پرداخت می شود، خانواده آن برادر رزمنده ارتشی 
یا س��پاهی ک��ه در ارتفاعات با جاسوس��ان یا در 
پایگاه های هوانیروز یا روی ناوها در دریاهای آزاد 
برای تأمین امنیت کشور می جنگد، به چه کسی رو 
بیندازد و از او پول بگیرد که زندگی اش را تأمین 
کند؟! امیرآبادی تأکید کرد: نمی شود همسر برادر 
س��پاهی یا ارتش��ی برود پای عابر بانک و ببیند 
حقوق به حس��ابش واریز نش��ده است اما حقوق 
پرس��نل ادارات و سایر س��ازمان ها که همگی در 
محل کارشان هستند، زودتر پرداخت شده است. 
وی یادآور شد: بس��یاری از این برادران ارتشی یا 
سپاهی در حال مأموریت در مرزهای کشور بوده و 

از خانواده های شان دور هستند، این انصاف نیست، 
دولت باید ابتدا حقوق نیروهای مس��لح را تأمین 
کند، در همه دنیا نیز همین گونه اس��ت که ابتدا 
حقوق نیروهای مس��لح را تأمین می کنند. عضو 
هیات رئیسه مجلس همچنین گفت: این مشکل 
باید هر چه س��ریع تر حل ش��ود و برای ماه های 
آینده دیگر با این مش��کل مواجه نباش��یم، اگرنه 
مجل��س به این موضوع ورود ک��رده و قطعاً آن را 
پیگیری می کند. امیرآبادی در پایان خاطرنشان 
کرد: نمایندگان مجلس ش��ورای اسلامی درباره 
حقوق نیروهای مسلح و بحث بنیه دفاعی کشور با 
کسی شوخی ندارند و امیدواریم دولت و مجموعه 
مس��ؤولان بویژه امیر حاتمی، وزیر محترم دفاع و 
پشتیبانی نیروهای مسلح که نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی برای وی سنگ تمام گذاشتند و 
رأی اول را بین وزرای پیشنهادی آورد، این مشکل 
را حل کنند، وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح 
رابط بین دولت و نیروهای مسلح است، امیدواریم 
او بتوان��د این تعامل را برقرار کند تا این مش��کل 

سریع تر حل شود.

گفت وگوی »وطن امروز« با کمالوندی درباره جزئیات نامه صالحی به آمانو

نگرانیم آژانس تحت تأثیر آمریکا قرار گیرد
گفت وگو

اقدام عجیب سازمان برنامه و بودجه درباره نیروهای مسلحدفاع

حقوق نظامیان کم شد

دیدگاه


